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Oversigt over indkomne høringssvar med kommentarer fra forvaltningen 
 
 

Afsender Høringsresume Evt. kommentarer fra forvaltningen 

Indre By/ Østerbro   

Nyboder Skole 

Angiver, at flere af basislokalerne ikke 
kan anvendes pba. størrelse og påbud fra 
Arbejdstilsynet, og at der derfor ikke vil 
være to lokaler til overs, men mangle ét 
basislokale. 

Forvaltningen kontakter skolen for at få klarlagt 
denne problemstilling, men må fastholde, at skolen 
skal optage de elever, der har retskrav samt elever 
fra Københavnermodellen uagtet, at dette kan 
betyde midlertidige vandreklasser. 

Christianshavns Skole 

Bestyrelsen påpeger, at der vil mangle et 
basislokale hvert år frem til udbygningen 
til 4. spor er gennemført, og at man på 
grund af de fysiske forhold og den høje 
klassekvotient i normalklasserne ikke 
finder det hensigtsmæssigt at beholde 
skolens modtagelsesklasser, da de 
mener, der er begrænset plads til 
udslusning af disse elever efter endt 
forløb.  

Lokalsituationen på skolen håndteres i forbindelse 
med skolens udbygning til 4 spor. Forvaltningen 
kontakter skolen vedrørende evt. behov for 
afhjælpende foranstaltninger til kommende skoleår. 
Der er afsat en pulje i budget 2014 til sådanne 
tiltag. 

Lundehusskolen 
Tager indstillingen til efterretning. 
Ønsker et større grunddistrikt til skolen. 

Forvaltningen analyserer årligt behovet for 
ændringer og indstiller forslag efter behov. Det vil 
sige, at hvis der vurderes at være plads til flere 
elever på en skole end, hvad de forventes at optage 
fra deres nuværende grunddistrikt, og der samtidig 
er naboskoler, som er presset på pladsen og skal 
have reduceret deres distrikt. Så vil det indgå i 
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vurderingen sammen med en række andre 
parametre såsom fordeling, afstand, trafiksikkerhed 
etc. 

Randersgades Skole 
Skolen er bekymret for, at der er 
overkapacitet på skolerne på Østerbro 

Prognosen for området viser, at der er behov for 
mere skolekapacitet på Østerbro. 

Nørrebro/Bispebjerg   

Nørrebro Park Skole 
Tager forslaget til efterretning. Ønsker 
grunddistriktsændringer.  

Forvaltningen analyserer årligt behovet for 
ændringer og indstiller forslag efter behov (se 
ovenfor). 

Blågård Skole Tilslutter sig indstillingen.  

Rådmandsgades Skole 

Beder om lov til at åbne et 4. spor, hvis 
tilstrækkeligt mange grunddistriktsbørn 
vælger skolen. 

Der er kapacitet på skolen til fire spor, og der er 
ikke for mange spor samlet set i område Nørrebro. 
Rådsmandsgade skal derfor fra starten tilbyde fire 
spor i det tilfælde, at både elever fra deres eget 
grunddistrikt og fra andre skolegrunddistrikter 
ønsker optagelse på skolen. 

Guldberg Skole  
Tilfredse med at være 4-sporet, og 
ønsker også fremover at være 4-sporet.  

Grøndalsvængets Skole 

Gør opmærksom på, at 
Københavnermodelbørn gør 
elevunderlaget mindre, og at tre spor 
kræver et relativt højt optag fra 
grunddistriktet. 

Forvaltningen forventer, at skolen danner tre 
klasser (spor) 

Vesterbro/Valby   

Oehlenschlægersgades 
Skole 

Angiver, at de nuværende fysiske 
rammer ikke kan rumme flere spor, og at 
man igen i år forventer tre spor, selvom 
der kun er plads til to. 

Forvaltningen er klar over, at der nogle steder kan 
komme flere spor, men der skal oprettes spor til 
elever fra grunddistriktet og Københavnermodellen 
også selvom dette medfører midlertidige 
vandreklasser 
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Lykkebo Skole 

Angiver, at der i forbindelse med 
indretning af lærerarbejdspladser er 
foreslået at inddrage 3 klasselokaler. 

Forvaltningen fremlægger en analyse af 
lokalebehovet, som følger af folkeskolereformen til 
udvalget medio 2014. Forvaltningen sikrer, at 
denne analyse koordineres med elevoptaget og 
skoleindskrivningen. 

Vanløse/Brønshøj-Husum   

Bellahøj Skole 
Angiver, at der er udsigt til, at skolen 
kan blive nødt til at oprette 4 spor. Forvaltningen tager dette til efterretning 

Korsager Skole 

Tager indstillingen til efterretning. 
Ønsker at få oprettet en ekstra 
modtagelsesklasse. 

Placering og organiseringen af modtageklasserne 
adresseres i en anden indstilling medio 2014 

Katrinedals Skole Tilslutter sig indstillingen.  

Hyltebjerg Skole 

Ønsker, at skolen bliver udbygget til 4 
spor, og angiver, at der er to årgange 
med 4 spor, og at skolen med baggrund i 
dette og inklusionsdagsordenen samt 
folkeskolereformen vil være presset på 
kapaciteten. Angiver, at 
fritidshjemskapaciteten omfattes af en 
fremtidssikret løsning. 

Der foreligger ingen planer om at udbygge 
Hyltebjerg Skole, idet der er en passende kapacitet 
i området ved Hyltebjerg og Vanløse Skole samlet 
set 

Kirkebjerg Skole 

Tilslutter sig forslaget. Henviser til 
tidligere skrivelse til udvalget i forhold 
til muligheder for dispensationer og 
bedre fordeling af kapaciteten i området. Forvaltningen tager dette til efterretning. 

Husum Skole 

Forudser, at det bliver nødvendigt at 
oprette 4 spor, hvilket vil presse skolens 
kapacitet samt kapaciteten på 
fritidshjemsområdet. Ønsker at blive 
udvidet til 4 spor eller få mindsket 
skolens grunddistrikt. 

Forvaltningen vurderer også, at dette er sandsynligt 
og undersøger mulighederne for at udvide 
kapaciteten på skolerne i området 
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Amager   

Skolen på Islands Brygge 

Forventer, at skolen skal oprette 6 eller 7 
spor til næste år. Angiver, at 
undersøgelsen af mulighederne for at 
udvide skolen ikke fremgår af 
høringsmaterialet, og at man ikke mener, 
en udbygning af skolen vil løse 
kapacitetsproblemerne, men at der er 
behov for en ekstra skole.  

Er tidligere besvaret af borgmesteren. 
Forvaltningen har ikke yderligere bemærkninger 

Sundbyøster Skole 

Ingen bemærkninger til oprettelse af 4 
spor på skolen i 2014/15, men ønsker 
ikke, at Højdevangens Skole pålægges 
begrænsninger ift. oprettelse af klasser 
på overbygningsskolen, da de ønsker 
mulighed for fleksible rammer i 
undervisningen.  

Forvaltningen tager dette til efterretning, men 
følger anbefalingen fra Højdevang samt egen 
vurdering om, at der ikke p.t. bør åbnes op for 
mere end syv spor på Højdevangens Skole i år, qua 
det nuværende elevtal. 

Højdevangens Skole 

Mener det er hensigtsmæssigt kun at 
kunne oprette 7 spor som foreslået. 
Ønsker sig flere spor på sigt. 

Forvaltningen er enig. Skolens kapacitet opskrives 
i løbet af en årrække til 9 spor. 

Lokaludvalg og 
foreninger    

Christianshavns 
Lokaludvalg 

Henviser til fremsendt skrivelse af 11. 
november, hvor man ønsker, at 
udvidelsen af Christianshavns Skole 
placeres et andet sted end på den 
nuværende matrikel. 

Den nævnte skrivelse af 11. november har været på 
udvalgets aflæggerbord den 27. november. 
Forvaltningen har ikke yderligere bemærkninger. 

Amager Vest Lokaludvalg 

Mener ikke, skolerne skal oprette flere 
spor, end de er bygget til, og mener ikke 
Skolen på Islands Brygge bør udvides, 
men at der i stedet bygges en 2-sporet 

Der er igangsat en undersøgelse af mulighederne i 
området. 
En ny skole i Ørestad Syd er vedtaget med Budget 
2014. 
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skole. Mener, at der skal sættes gang i 
byggeriet af Ørestad Syd skole. 

Amager Øst Lokaludvalg 
Mener, at Højdevangens Skole skal have 
lov til at oprette 8 spor. Se indstillingen og ovenfor. 

Nørrebro Lokaludvalg 

Støtter forslaget. Mener, der har været 
for mange distriktsændringer på 
Nørrebro. 

Forvaltningen støtter, at der skal gennemføres så få 
distriktsændringer som muligt, da de tager tid før 
en ændring slår igennem, og da alle ændringer 
betyder ændrede forudsætninger for kommende 
skolebørn og deres familier. 

Valby Lokaludvalg 
Støtter forslaget om udbygning af 
Lykkebo Skole. 

Der foreligger ikke p.t. planer om at udbygge 
Lykkebo skole, idet skolen er bygget til de 
foreslåede 3 spor. Men det foreslås, at kapaciteten 
på skolen anvendes fuldt ud i år modsat sidste år. 

Københavns Lærerforening 

Mener ikke, der er taget højde for den 
demografiske udvikling i det antal af 
spor, der er behov for, og henviser til 
skolernes øvrige høringssvar. 

Behovet er angivet efter Københavns Kommunes 
behovsprognose (BUU 12/6 - 2012). Det er vigtigt 
at være opmærksom på, at der er viden i 
forvaltningen og udvalget om, at der ikke p.t. er 
afsat anlægsmidler til, at alle de manglende 
skolespor kan etableres på traditionel vis. Dette 
betyder, at der kalkuleres med midlertidige 
vandreklasser og en analyse af mulighederne for en 
evt. ændret skolestruktur i de kommende år. 

 


